

Российская академия медицинских наук

Российское общество патологоанатомов

«Архив патологии» — научно-практический рецензируемый медицинский журнал.

Выходит 6 раз в год.

Основан в 1935 году.

«Arkhiv patologii» (Archive of Pathology) is a bimonthly peer-reviewed medical journal published by MEDIA SPHERA Publishing Group. Founded in 1935.

Журнал представлен в следующих междуна-

АРХИВ ПАТОЛОГИИ

ARKHIV PATOLOGII

Том 77

июль—август

4'2015

ДВУХМЕСЯЧНЫЙ НАУЧНО-ПРАКТИЧЕСКИЙ ЖУРНАЛ

ОРИГИНАЛЬНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

Демура Т.А., Коган Е.А., Занозин А.С., Колосовский Д.Ю., Файзуллина Н.М., Калинина Е.А.

Роль наследственных тромбофилий и синдрома недифференцированной дисплазии соединительной ткани в патогенезе женского бесплодия (клинико-морфологическое исследование)

Михалева Л.М., Гиоева З.В., Рёкен К.

Гистологическое и иммуногистохимическое исследование в диагностике амилоидоза печени

Хейнштейн В.А., Иевлевая А.Г., Имянитов Е.Н., Шелехова К.В.

Иммуногистохимический и генетический профиль меланом с веретеноклеточной морфологией

Харлова О.А., Данилова Н.В., Мальков П.Г., Агейкина Н.В., Князев М.В.

Клинико-морфологические особенности зубчатых образований толстой кишки

Смолянникова В.А., Кубанова А.А., Карамова А.Э., Недефова М.А., Чикин В.Б.

Роль экспрессии нейропептидов, нейротрофинов и их рецепторов в коже в патогенезе дерматозов

В ПОМОШЬ ПРАКТИЧЕСКОМУ ВРАЧУ

Франк Г.А., Москвина Л.В., Андреева Ю.Ю.

Новая классификация опухолей яичника

Сальков В.Н., Худоерков Р.М., Воронков Д.Н., Носс Н.С.

Морфометрические показатели структурной гетерогенности черной субстанции мозга мужчин и женщин пожилого возраста

ОБЗОРЫ ЛИТЕРАТУРЫ

Золотарева Е.В., Андреева Ю.Ю., Франк Г.А.

Лимфоэпителиомоподобные опухоли: обзор литературы и клиническое наблюдение карциномы мочевого пузыря

Rogozhin D.V., Bertoni F., Vanel D., Gambarotti M., Righi A., Boulycheva I.V., Konovalov D.M., Talalaev A.G., Roshin V.Y., Ektova A.P., Bolotin M.V., Lopatin A.V.

Benign fibro-osseous lesions of the craniofacial area in children and adolescents

Рукша Т.Г., Аксененко М.Б., Швецова Ю.И.

Молекулярные и патоморфологические прогностические маркеры меланомы кожи: современные подходы и перспективы

РЕЦЕНЗИЯ

Волощук И.Н.

Причины и резервы снижения материнской смертности на современном этапе. Руководство для врачей (второе дополненное издание) под ред. А.П. Милованова, И.О. Буштыревой

ORIGINAL INVESTIGATIONS

3 Demura T.A., Kogan E.A., Zanozin A.S., Kolosovsky D.Yu., Faizullina N.M., Kalinina E.A.

The role of inherited thrombophilia and undifferentiated connective tissue dysplasia syndrome in the pathogenesis of female infertility: A clinical and morphological study

11 Mikhaleva L.M., Gioeva Z.V., Röken K.

Histological and immunohistochemical examinations in the diagnosis of hepatic amyloidosis

17 Heinstein V.A., Ievleva A.G., Imyanitov E.N., Shelekhova K.V.

Immunohistochemical and genetic profiles of melanomas with spindle cell morphology

24 Kharlova O.A., Danilova N.V., Malkov P.G., Ageikina N.V., Knyazev M.V.

Serrated lesions of the large intestine: Prevalence analysis and clinical and morphologic characteristics

33 Smolyannikova V.A., Kubanova A.A., Karamova A.E., Nefedova M.A., Chikin V.V.

Role of the skin expression of neuropeptides, neurotrophins and their receptors in the pathogenesis of dermatoses

GUIDELINES FOR THE PRACTITIONER

40 Frank G.A., Moskvina L.V., Andreeva Yu.Yu.

A new classification of ovarian tumors

51 Salkov V.N., Khudoerko R.M., Voronkov D.N., Noss N.S.

Morphological parameters of the heterogeneity of the substantia nigra in elderly men and women

REVIEWS OF LITERATURE

55 Zolotareva E.V., Andreeva Yu.Yu., Frank G.A.

Lymphoepithelioma-like tumors: A review of literature and a clinical case of bladder carcinoma

63 Rogozhin D.V., Bertoni F., Vanel D., Gambarotti M., Righi A.,

Boulycheva I.V., Konovalov D.M., Talalaev A.G., Roshin V.Y., Ektova A.P., Bolotin M.V., Lopatin A.V.

Benign fibro-osseous lesions of the craniofacial area in children and adolescents

71 Ruksha T.G., Aksenenko M.B., Shvetsova Yu.I.

Molecular and pathomorphological prognostic markers for melanoma: Current approaches and prospects

BOOK REVIEW

78 Voloshchuk I.N.

Causes of maternal deaths and reserves for their reduction at the present stage. A manual for physicians (2nd enlarged edition) edited by A.P. Milovanov, I.O. Bushtyrevaya